

Information sharing for agriculture and agri-food sector representatives – April 28, 2023 / Partage d'informations pour les représentants du secteur agricole et agroalimentaire – le 28 avril 2023

***** *Le français suit* *****

Hello,

Agriculture and Agri-Food Canada's (AAFC) Industry Engagement Division is pleased to share with you updates of general interest to the agriculture and agri-food sector including Covid-19. We ask you to share this information in your networks and please continue to consult the [AAFC website](#) regularly for updates.

1. **Sustainable Canadian Agricultural Partnership**

On April 1st, 2023, the Sustainable Canadian Agricultural Partnership (Sustainable CAP) [officially launched](#). Federal, provincial and territorial governments collaborated in the renewal of this important five-year policy framework to ensure that there is no gap between the end of the former agreement and this new one, benefitting farmers and processors across all of Canada.

This agreement has set \$1 billion in federal programs and activities, and \$2.5 billion in cost-shared programs and activities funded by federal, provincial and territorial governments, up 25 percent from the 2018-2023 agreement.

The renewed federally funded programs to support sector growth under Sustainable CAP were launched on March 6, 2023. Details and applications are available [online](#) for AgriAssurance, AgriCompetitiveness, AgriDiversity, AgriInnovate, AgriMarketing and AgriScience.

The Sustainable CAP will help position Canada for continued success as a global leader in sustainable agriculture, economically, environmentally and socially. It will also enable the sector to be an innovative, productive and internationally competitive so that it can continue to feed Canada and a growing global population.

2. **Budget 2023: A Made-In-Canada Plan**

On March 28, 2023, the Deputy Prime Minister and Minister of Finance, the Honourable Chrystia Freeland, tabled [Budget 2023: A Made-In-Canada Plan \(PDF\)](#), which focuses on themes of a strong middle class, an affordable economy and a healthy future.

Highlights of the announcements and new proposed investments:

- \$34.1M over 3 years, starting in 2023-24, to AAFC's On-Farm Climate Action Fund to support the adoption of nitrogen management practices by Eastern Canadian farmers, to support them as they diversify away from Russian fertilizers.
- \$13M to AAFC to increase the interest-free limit for loans for agricultural producers under the Advance Payments Program from \$250,000 to \$350,000 for the 2023 program year.
- \$10M in 2023-24 to top up the Local Food Infrastructure Fund to strengthen food security in Northern, rural, and Indigenous communities that face unique challenges.
- Efforts to strengthen internal trade, such as:
 - Underscoring the new Federal Action Plan to Strengthen Internal Trade, which seeks to accelerate efforts to remove barriers to trade and labour mobility across Canada, through

funding work to identify barriers to trade, and solution-driven analysis on how to eliminate them and the creation of an Internal Trade Data and Information Hub.

- To continue making progress on strengthening internal trade in 2023, making efforts to eliminate exemptions to the Canadian Free Trade Agreement, the government, led by the Minister of Intergovernmental Affairs, Infrastructure and Communities, will lead and advance federal, provincial, and territorial efforts to explore mutual recognition of regulatory standards, which will ensure goods and services are able to move more freely.

Other proposed initiatives relevant to AAFC's mandate:

- \$126.4M over 5 years for the CFIA to continue to ensure the safety of domestic and imported food, as well as to maintain and grow market access for Canadian food exporters.
- The Canada Growth Fund, a \$15 billion arm's length public investment vehicle that will help attract private capital to build Canada's clean economy.
- \$85.1 million over five years to support the creation of the Canada Water Agency, which will be headquartered in Winnipeg.
- \$48 million over 2 years to improve the employer compliance regime under the Temporary Foreign Worker Program.
- To further strengthen Canada's transportation systems and supply chain infrastructure – \$27.2M over five years to establish a Transportation Supply Chain Office, \$25M over five years to develop transportation supply chain data, and several amendments to the Canada Transportation Act.
- Support for the Census of Agriculture.

3. Newsletter – COVID-19 and your business: April 2023 (Issue 23)

Innovation, Science and Economic Development Canada (ISED) has developed a [newsletter](#) in response to a need for Canadian businesses to obtain direct information on COVID-19 updates, tools and resources, on topics such as vaccination and workplace testing. Those interested in subscribing can do so [by clicking here](#), or through the [Canada Business App](#).

4. Information on Coronavirus disease (COVID-19) from the Public Health Agency of Canada

There are a number of updated resources available on the Public Health Agency of Canada website for the public including an **Outbreak Update** and the **COVID-19 Virtual Assistant: [Coronavirus disease \(COVID-19\)](#)**. Your organization may also be interested in:

Government of Canada Statements

- [Encouraging vaccine confidence through community-led initiatives by the Federation of Black Canadians and the Black Physicians' Association of Ontario](#)

Health Promotion

- [Environmental Health Research Scan with COVID-19 Sections](#)

Public Health Workforce

- [Towards a HiAP Approach for Canada's Federal, Provincial and Territorial Jurisdictions?](#)

Travel Updates

- [Travel advice and advisories by destination](#)

For any questions: phac.hpoc.stakeholders-partiesprenantes.cops.aspc@canada.ca

We encourage you to share your comments and questions in writing through the AAFC Roundtable account (aafc.roundtable-tableronde.aac@agr.gc.ca).

Industry Engagement Division

Agriculture and Agri-Food Canada
Government of Canada

Bonjour,

La Division de l'engagement de l'industrie d'Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAFC) est heureuse de partager avec vous des mises à jour d'intérêt général pour le secteur agricole et agroalimentaire, y compris concernant la Covid-19. Nous vous demandons de partager cette information dans vos réseaux et de continuer à consulter régulièrement le [site d'AAFC](#) pour les mises à jour.

1. **Le Partenariat canadien pour une agriculture durable**

Le Partenariat canadien pour une agriculture durable (PCA durable), a [officiellement entrée en vigueur](#) le 1er avril 2023. La collaboration entre les gouvernements fédéral, provinciaux et territoriaux pour le renouvellement de cet important cadre stratégique quinquennal fait en sorte qu'il n'y aura pas d'intervalle entre la fin de l'entente précédente et cette nouvelle mouture, au bénéfice des productrices et producteurs agricoles et transformateurs du Canada.

Cet accord prévoit un investissement d'un milliard de dollars dans des activités et des programmes fédéraux, et de 2,5 milliards de dollars dans des activités et des programmes à frais partagés entre les gouvernements fédéral, provinciaux et territoriaux, ce qui représente une augmentation de 25 % par rapport à l'entente 2018-2023.

Les programmes fédéraux renouvelés du PCA durable qui visent à soutenir la croissance du secteur ont été lancés le 6 mars 2023. Des détails sur les programmes Agri-assurance, Agri-compétitivité, Agri-diversité, Agri-innovover, Agri-marketing et Agri-science sont [en ligne](#), ainsi que le processus de demande.

Le PCA durable continuera de positionner le Canada comme chef de file mondial de l'agriculture durable sur les plans environnemental, économique et social. Il permettra aussi au secteur d'être innovant, productif et concurrentiel à l'échelle internationale pour continuer à nourrir le Canada et la population mondiale croissante.

2. **Budget 2023: Un plan canadien**

Le 28 mars 2023, la vice-première ministre et ministre des Finances, l'honorable Chrystia Freeland, a déposé le budget de 2023 intitulé [Un plan canadien \(PDF\)](#), qui met l'accent sur les thèmes d'une classe moyenne forte, d'une économie abordable et d'un avenir prospère.

Points saillants des annonces et des nouveaux investissements proposés :

- 34,1 millions de dollars sur 3 ans, à compter de 2023-2024, pour le Fonds d'action à la ferme pour le climat d'AAFC afin de favoriser l'adoption de pratiques de gestion de l'azote

par les producteurs agricoles de l'Est du Canada, ce qui aidera les producteurs à diversifier leurs sources d'approvisionnement d'engrais au-delà de la Russie;

- 13 millions de dollars à AAC pour augmenter le plafond sans intérêt des prêts destinés aux producteurs agricoles dans le cadre du Programme de paiements anticipés, afin de faire passer la limite de 250 000 \$ à 350 000 \$ pour l'année de programme 2023;
- 10 millions de dollars en 2023-2024 pour bonifier le Fonds des infrastructures alimentaires locales afin de renforcer la sécurité alimentaire dans les communautés nordiques, rurales et autochtones qui sont confrontées à des défis uniques;
- Les efforts visant à renforcer le commerce intérieur, tels que :
 - Souligner le nouveau Plan d'action fédéral pour renforcer le commerce intérieur, qui vise à accélérer les efforts pour éliminer les obstacles au commerce et à la mobilité de la main-d'œuvre dans l'ensemble du Canada, en finançant des travaux visant à identifier les obstacles au commerce et une analyse axée sur les solutions pour les éliminer, ainsi que la création d'un carrefour de données et d'informations sur le commerce intérieur.
 - Pour continuer à progresser dans le renforcement du commerce intérieur en 2023, en s'efforçant d'éliminer les exemptions à l'Accord de libre-échange canadien, le gouvernement, sous la direction du ministre des Affaires intergouvernementales, de l'Infrastructure et des Collectivités, dirigera et fera progresser les efforts fédéraux, provinciaux et territoriaux visant à explorer la reconnaissance mutuelle des normes réglementaires, ce qui garantira que les biens et les services puissent circuler plus librement.

Autres initiatives proposées pertinentes au mandat d'AAC :

- 126,4 millions de dollars sur 5 ans pour l'ACIA afin de continuer d'assurer la salubrité des aliments canadiens et importés, ainsi que de maintenir et d'élargir l'accès au marché pour les exportateurs d'aliments canadiens;
- Le Fonds de croissance du Canada, un investissement public indépendant de 15 milliards de dollars qui aidera à attirer des capitaux privés pour bâtir une économie propre au Canada;
- 85,1 millions de dollars sur 5 ans pour soutenir la création de l'Agence canadienne de l'eau, dont l'administration centrale sera située à Winnipeg;
- 48 millions de dollars sur 2 ans pour améliorer le régime de conformité des employeurs dans le cadre du Programme des travailleurs étrangers temporaires;
- Afin de renforcer davantage l'infrastructure des systèmes de transport et de la chaîne d'approvisionnement du Canada : 27,2 millions de dollars sur 5 ans pour mettre sur pied un bureau de la chaîne d'approvisionnement des transports; 25 millions de dollars sur 5 ans pour produire des données sur la chaîne d'approvisionnement des transports et pour apporter plusieurs autres modifications à la Loi sur les transports au Canada;
- Soutien pour le Recensement de l'agriculture.

3. **Infolettre – La COVID-19 et votre entreprise : avril 2023 (numéro 24)**

Innovation, Sciences et Développement économique Canada (ISDE) a élaboré un [bulletin](#) d'information pour répondre au besoin des entreprises d'obtenir des renseignements sur les mises à jour, les outils et les ressources de la COVID-19. Les personnes intéressées à s'abonner peuvent le faire [en cliquant ici](#) ou via l'[Appli Entreprises Canada](#).

4. **Informations sur les maladies à coronavirus (COVID-19) de l'Agence de la santé publique du Canada**

Il y a un certain nombre de ressources mises à jour disponibles sur le site Web de l'Agence de santé

publique du Canada pour le public, ainsi que pour les professionnels de la santé, y compris notre **Mise à jour sur l'écllosion et la assistant virtuel COVID-19** : [Maladie à coronavirus \(COVID-19\)](#).

Déclarations du gouvernement du Canada

- [La confiance dans les vaccins est promue par des initiatives communautaires menées par la Fédération des Canadiens Noirs et la Black Physicians' Association of Ontario](#)

Promotion de la santé

- [Survol des publications du CCNSE avec section COVID-19](#) (uniquement disponible en anglais)

Main d'œuvre en santé publique

- [Vers une approche axée sur la Santé dans toutes les politiques aux paliers fédéral, provincial et territorial?](#)

Mises à jour sur les voyages

- [Conseils aux voyageurs et avertissements par destination](#)

Pour toutes questions: phac.hpoc.stakeholders-partiesprenantes.cops.aspc@canada.ca

Nous vous encourageons à nous faire part de vos commentaires et questions par écrit via le compte de la table ronde d'AAC (aafc.roundtable-table ronde.aac@agr.gc.ca).

Division de la consultation du secteur

Agriculture et Agroalimentaire Canada
Gouvernement du Canada